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I. Exposé introductif du ministre Sven Gatz 
 

I. Inleidende uiteenzetting van minister 

Sven Gatz 
 

Le ministre a tenu devant les commissaires l’exposé 

suivant : 

 

 

« Le texte qui vous est soumis aujourd’hui vise à 

« désactiver » certains articles de l’ordonnance du 23 

décembre 2016 relative à la taxe régionale sur les 

établissements d’hébergement touristique et ce pour le 

deuxième semestre de 2021. 

 

De manière plus concrète, le texte prévoit que la taxe sur 

les établissements d’hébergement touristique – ou la Citytax 

si vous préférez – ne sera pas due pour la période allant du 1er 

juillet au 31 décembre 2021. 

 

Le texte est identique au texte que ce Parlement a voté fin 

de l’année dernière qui portait sur le second semestre 2020, 

alors que les premiers semestres 2020 et 2021 ont chacun été 

exonérés de la taxe par le biais d’un arrêté de pouvoirs 

spéciaux.  

 

 

Ces mesures, accompagnées d’autres mesures de soutien, 

étaient et sont toujours  nécessaires pour soutenir le secteur 

hôtelier durant cette crise sanitaire du COVID-19.  

 

En temps normal, c’est-à-dire avec un taux d’occupation 

moyen normal, la taxe concernée - basée sur le nombre de 

nuitées - génère environ 24 millions d’euros par an, soit 

quelque 12 millions par semestre. Le tourisme s’est arrêté 

durant de longs mois et  plus particulièrement le tourisme 

d’affaires a besoin de temps pour se refaire une santé. 

 

Outre cette exonération d’une taxe par nuitée, le 

Gouvernement bruxellois a également prévu précédemment 

des aides financières directe aux hôtels et appart-hôtels afin 

d’assurer leur survie  pendant cette période de crise. En 

principe, il est prévu de dégager encore des moyens 

supplémentaires.  

 

Et par souci d’exhaustivité, un montant de 600.000 EUR 

a également été dégagé pour le Centre de formation Horeca 

Be Pro afin d’augmenter l’offre de formation pour le 

personnel Horeca. Ceci permettra d’accroître leurs 

compétences, d’accompagner les travailleurs ou les 

chercheurs d’emploi du secteur et de les soutenir dans leur 

reconversion professionnelle. 

 

Bruxelles – comme capitale européenne – a besoin d’un 

secteur hôtelier sain et concurrentiel. Il faut  une offre 

suffisante pour pouvoir accueillir les événements importants 

et il faut préserver les nombreux emplois dans ce secteur. 

 

Je vous demande donc de bien vouloir approuver ce projet 

d’ordonnance comme une des mesures de soutien au secteur 

hôtelier bruxellois.». 
 

 

 

 

De minister heeft voor de commissieleden de volgende 

uiteenzetting gehouden : 

 

 

« De voorliggende tekst heeft als doel om bepaalde 

artikelen van de ordonnantie van 23 december 2016 

betreffende de gewestbelasting op de inrichtingen van 

toeristisch logies te « desactiveren » en dit voor het tweede 

semester van 2021.  

 

Meer concreet, de tekst stelt dat de belasting op de 

inrichtingen van toeristisch logies – ook vaak de Citytaks 

genoemd – niet verschuldigd zal zijn voor de periode vanaf 1 

juli tot en met 31 december 2021.  

  

De tekst is nagenoeg identiek als deze die eind vorig jaar 

door dit Parlement werd gestemd en betrekking had op het 

tweede semester 2020, terwijl zowel het eerste semester 2020 

als het eerste semester 2021 telkens van deze belasting 

werden vrijgesteld bij wege van een bijzondere 

machtenbesluit. 

  

Deze maatregelen waren en zijn nodig, samen met andere 

steunmaatregelen, om de hotelsector te ondersteunen tijdens 

de sanitaire crisis van COVID-19.  

 

In normale tijden, bij een normaal gemiddeld 

bezettingspercentage dus, genereert de betrokken belasting op 

basis van effectieve overnachtingen rond de 24 miljoen op 

jaarbasis, of ongeveer 12 miljoen euro per semester. Het 

toerisme heeft lange tijd stil gelegen en zeker het 

zakentoerisme heeft nog een herstelperiode voor de boeg.  

 

Bovenop deze vrijstelling van een belasting op 

overnachtingen, heeft de Brusselse Regering eerder ook reeds 

voorzien in rechtstreekse financiële toelagen die de hotels en 

aparthotels moeten helpen om deze crisisperiode te 

overbruggen. En in principe zullen er nog meer middelen 

worden vrijgemaakt. 

 

En volledigheidshalve, er werd ook een bedrag van 

600.000 EUR vrijgemaakt voor het opleidingscentrum 

Horeca Be Pro om het opleidingsaanbod voor 

horecapersoneel te verbreden. Langs deze weg kunnen de 

werknemers en werkzoekenden van de sector hun 

vaardigheden uitbreiden en rekenen op begeleiding en 

ondersteuning bij hun beroepsomschakeling. 

 

Brussel, als hoofdstad van Europa, kan niet zonder een 

sterke, gezonde hotelsector: er moet voldoende aanbod zijn 

bij beurzen of grote evenementen en de tewerkstelling in deze 

sector moet worden gevrijwaard. 

 

Ik vraag u heden dan ook dit ontwerp van ordonnantie te 

willen goedkeuren als één van de steunmaatregelen aan de 

Brusselse hotelsector. ». 
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II. Discussion générale 
 

II. Algemene bespreking 
 

Mme Nadia El Yousfi estime que chaque crise nécessite 

une réponse politique. Or la crise que l’on connaît 

actuellement est dramatique. Le secteur de l’horeca  est 

particulièrement touché par les mesurées liées à la crise 

sanitaire, au même titre que les exploitants d’hébergement 

touristique. Il est nécessaire et urgent de prendre des mesures 

pour éviter une catastrophe économique. Le groupe socialiste 

pense que ce projet d’ordonnance va dans le bon sens et qu’il 

porte en son sein les prémices d’une résolution de crise. 

 

Afin de soutenir ce secteur en danger, il faut 

impérativement prolonger la suspension de la taxe sur les 

établissements d’hébergement touristique, telle que prévue 

par l’arrêté du Gouvernement de la Région de Bruxelles-

Capitale de pouvoirs spéciaux nº 2020/051 du 7 janvier 2021.  

 

 

Compte tenu de l’énorme impact financier de la crise sur 

le secteur, il n’y a pas lieu de lui réclamer la taxe sur l’année 

2021. Ce serait là accroître la souffrance pécuniaire dans 

laquelle ces gens vivent depuis le début de la crise sanitaire. 

Il faut préserver un maximum l’emploi dans ces secteurs et 

apporter une aide publique aux exploitants des établissements 

d’hébergement touristique pour leur permettre de respirer 

fiscalement en ces temps difficiles. 

 

Mme Marie Lecocq salue ce projet d’ordonnance, qui va 

dans le bon sens. Le ministre peut-il expliquer quels en seront 

les impacts sur les communes ? En effet, une partie de cette 

taxe revient aux communes : comment ce manque à gagner 

sera-t-il pris en compte ? 

 

 

Mme Latifa Aït Baala rappelle que le tourisme, avec les 

produits et services qu’il génère, est le premier pourvoyeur 

d’emplois des grandes villes européennes. Il s’agit, pour la 

Région de Bruxelles-Capitale, d’un noyau économique 

indispensable qui représente 12% du PIB, soit le premier 

secteur d’activités et le premier fournisseur d’emplois, 

notamment moins qualifiés. Le maintien de cette offre - et 

donc de l’emploi – doit être une priorité. À cet égard, les 

établissements d’hébergement touristique jouent un rôle 

majeur et ont été lourdement impactés par la crise du COVID-

19. Un prolongement de la suspension de la taxe régionale sur 

lesdits établissements est une nécessité à côté d’autres 

mesures de relance du tourisme, dont le budget total s’élève à 

7,6 millions d’euros. La députée regrette au passage que le 

gouvernement ait refusé la proposition du Comité stratégique 

et du Conseil d’administration de visit.brussels de prolonger 

sur 10 jours au lieu de 4 l’évènement Bright Brussels durant 

la période de vacances d’automne, alors que cet événement 

permet précisément d’augmenter sensiblement les 

réservations dans les établissements d’hébergement 

touristique. Comment le ministre explique-t-il ce choix ? 

 

 

 

 

 

 

 

Mevrouw Nadia El Yousfi is van mening dat elke crisis 

een politiek antwoord vereist. De huidige crisis is dramatisch. 

De horecasector is bijzonder hard getroffen door de 

maatregelen errond, net als de uitbaters van toeristische 

accommodatie. Dringende maatregelen zijn nodig om een 

economische catastrofe te voorkomen. De socialistische 

fractie is van mening dat dit ontwerp van ordonnantie een stap 

in de goede richting is en het begin van een crisisoplossing 

bevat. 

 

Om deze bedreigde sector te ondersteunen, moet de 

opschorting van de belasting op de inrichtingen van 

toeristisch logies, zoals deze werd ingevoerd door het 

bijzonderemachtenbesluit van de Brusselse Hoofdstedelijke 

Regering nr. 2020/051 van 7 januari 2021, absoluut worden 

verlengd.  

 

Gezien de enorme financiële impact van de crisis op de 

sector, is er geen reden om de belasting voor het jaar 2021 te 

vorderen. Dit zou het financiële leed dat deze mensen al sinds 

het begin van de gezondheidscrisis ondervinden, nog 

vergroten. Wij moeten zoveel mogelijk de werkgelegenheid 

in deze sectoren behouden en overheidssteun verlenen aan de 

uitbaters van de inrichtingen van toeristisch logies om hen 

fiscaal weer op adem te laten komen in deze moeilijke tijden. 

 

Mevrouw Marie Lecocq is ingenomen met dit ontwerp 

van ordonnantie, dat een stap in de goede richting is. Kan de 

minister uitleggen wat de impact hiervan op de gemeenten zal 

zijn ? Een deel van deze belasting gaat immers naar de 

gemeenten : hoe zal dit inkomstenverlies in aanmerking 

worden genomen ? 

 

Mevrouw Latifa Aït Baala herinnert eraan dat het 

toerisme, met de producten en diensten die het voortbrengt, 

de belangrijkste bron van werkgelegenheid is in de grote 

Europese steden. Voor het Brussels Hoofdstedelijk Gewest 

gaat het om een essentiële economische kernactiviteit die 

goed is voor 12% van het BBP, d.w.z. de belangrijkste 

activiteitensector en de belangrijkste werkverschaffer, met 

name voor minder gekwalificeerde banen. Het behoud van dit 

aanbod - en dus van de werkgelegenheid - moet een prioriteit 

zijn. In dit verband spelen de inrichtingen van toeristisch 

logies een belangrijke rol en zijn zij zwaar getroffen door de 

coronacrisis. Een verlenging van de opschorting van de 

gewestbelasting op deze inrichtingen is noodzakelijk naast 

andere maatregelen om het toerisme te stimuleren, waarvoor 

in totaal 7,6 miljoen euro is uitgetrokken. De 

volksvertegenwoordigster betreurt terloops dat de regering 

het voorstel van het Strategisch Comité en de Raad van 

Bestuur van visit.brussels heeft afgewezen om het evenement 

Bright Brussels tijdens de herfstvakantie te verlengen tot 10 

in plaats van 4 dagen, hoewel dit evenement juist een 

aanzienlijke toename van het aantal boekingen in toeristische 

accommodaties mogelijk maakt. Hoe verklaart de minister die 

keuze ? 
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Alors que le secteur ne s’attend pas à retrouver une vitesse 

de croisière avant 2024 voire 2025, le groupe MR espère que 

le gouvernement sera en capacité de poursuivre la suspension 

de la taxe sur les établissements d’hébergement touristique à 

cet horizon. À cet égard, le gouvernement a fait appel à 

Graydon pour mesurer l’utilité marginale des aides : y a-t-il 

eu une analyse pour les suspensions de taxes dans le cadre des 

établissements d’hébergement touristique ? Si oui, quelles 

sont les conclusions qui en ont été tirées ? 

 

Enfin, l’oratrice a bien pris note de l’avis de Brupartners 

sur le présent projet d’ordonnance, qui juge utile d’entamer la 

réflexion sur la création d’un fonds de solidarité alimenté par 

les recettes de la taxe sur les établissements d’hébergement 

touristique permettant d’amortir les effets des crises. Le 

gouvernement a-t-il retenu d’entamer cette réflexion ?  

 

 

L’intervenante assure que le groupe MR votera 

favorablement le présent projet d’ordonnance. 

 

Mme Cieltje Van Achter estime que ce projet 

d’ordonnance occulte le débat sur les mesures que devrait 

prendre le gouvernement pour soutenir le secteur de l’horeca. 

L’intervenante se dit sceptique face aux mesures que prend le 

gouvernement. Certes, on ne peut être que favorable à cette 

mesure de soutien en faveur d’un secteur en souffrance, mais 

rien n’est entrepris pour relever ce secteur. Le tourisme 

international d’affaires est en crise, mais il faut voir comment 

les villes voisines ont tenté de se redresser. En Flandre 

notamment, des mesures positives ont été prises pour soutenir 

ce secteur, en profitant notamment des campagnes de soutien 

du tourisme intérieur. En Région bruxelloise, il semble qu’on 

ait loupé cette occasion. C’est pourquoi l’intervenante 

aimerait un vrai débat sur la question, pour que l’on puisse 

remettre le secteur du tourisme sur les rails. À Anvers, par 

exemple, la ville a dégagé un budget important pour accorder 

à son personnel un crédit à la consommation, que les gens 

peuvent dépenser dans les commerces locaux et dans l’horeca 

local. Il est important que l’on apporte de justes réponses à 

cette crise exceptionnelle. L’intervenante estime que 

Bruxelles n’en a pas assez fait, et c’est la raison pour laquelle 

elle s’abstiendra lors du vote.  

 

 

 

On a appris que des emplois allaient être perdus dans les 

hôtels du quartier Louise. L’intervenante aimerait disposer de 

chiffres pour connaître le nombre d’emplois à pourvoir dans 

le secteur de l’horeca à Bruxelles.   

 

M. Emmanuel De Bock se réjouit que le gouvernement 

régional ait décidé de suspendre la  Citytax, depuis le premier 

semestre de l’année 2020, par une ordonnance votée le 16 

octobre 2020. Étant donné que la crise sanitaire s’est 

poursuivie en 2021, lors de l’apparition d’une troisième vague 

et de variants du virus, l’exécutif a adopté l’arrêté de pouvoirs 

spéciaux n° 2020/051 visant à prolonger la suspension de la 

perception de la  Citytax pour la période allant du 1er janvier 

au 30 juin 2021. Dans la mesure où la crise sanitaire, 

économique et sociale perdure, les exploitants du secteur 

touristique continuent à souffrir du ralentissement des 

activités, et ne pourront évidemment pas retrouver un chiffre 

Hoewel de sector pas in 2024 of zelfs 2025 weer op 

kruissnelheid verwacht te komen, hoopt de MR-fractie dat de 

regering tot die tijd de opschorting van de belasting op de 

inrichtingen van toeristisch logies zal kunnen voortzetten. In 

dit verband heeft de regering een beroep gedaan op Graydon 

om het grensnut van de steun te meten : is er een analyse 

gemaakt voor de belastingopschortingen in het kader van de 

inrichtingen van toeristisch logies ? Zo ja, welke conclusies 

zijn daaruit getrokken ? 

 

Tot slot heeft de spreker nota genomen van het advies van 

Brupartners over het onderhavige ontwerp van ordonnantie, 

dat het nuttig acht te gaan nadenken over de oprichting van 

een solidariteitsfonds, gefinancierd uit de opbrengst van de 

belasting op de inrichtingen van toeristisch logies, om de 

gevolgen van crises te kunnen temperen. Heeft de regering 

besloten deze bezinning op gang te brengen ? 

  

De spreker verzekert dat de MR-fractie voor dit ontwerp 

van ordonnantie zal stemmen. 

 

Mevrouw Cieltje Van Achter is van mening dat dit 

ontwerp van ordonnantie het debat verbergt over de 

maatregelen die de regering zou moeten nemen om de 

horecasector te ondersteunen. De spreker staat sceptisch 

tegenover de maatregelen die de regering neemt. Wij kunnen 

deze maatregel om een sector te steunen die het moeilijk heeft 

alleen maar steunen, maar er wordt niets gedaan om deze 

sector overeind te helpen. Het internationale zakentoerisme 

verkeert in een crisis, maar we moeten kijken naar hoe 

naburige steden hebben geprobeerd zich te herstellen. Met 

name in Vlaanderen werden positieve maatregelen genomen 

om deze sector te ondersteunen, waarbij gebruik werd 

gemaakt van campagnes ter ondersteuning van het 

binnenlands toerisme. In het Brussels Gewest lijkt het erop 

dat deze kans is gemist. Daarom zou de spreker graag een echt 

debat over deze kwestie zien, zodat de toeristische sector weer 

op de rails kan worden gezet. In Antwerpen bijvoorbeeld 

heeft de stad een groot budget uitgetrokken om haar personeel 

een consumptiekrediet te geven, dat de mensen kunnen 

besteden in plaatselijke winkels en in de plaatselijke horeca. 

Het is belangrijk dat er een passend antwoord wordt gegeven 

op deze uitzonderlijke crisis. De spreker vindt dat Brussel niet 

genoeg heeft gedaan, en daarom zal zij zich van stemming 

onthouden.  

 

Naar verluidt zouden banen verloren gaan in de hotels in 

de Louizawijk. De spreker zou graag cijfers hebben over het 

aantal banen dat in Brussel in de horecasector moet worden 

ingevuld.  

 

De heer Emmanuel De Bock is verheugd dat de 

gewestregering bij ordonnantie van 16 oktober 2020 heeft 

beslist om de Citytaks vanaf de eerste helft van het jaar 2020 

op te schorten. Aangezien de gezondheidscrisis voortduurde 

in 2021, toen een derde golf en varianten van het virus 

opdoken, heeft de uitvoerende macht het besluit van 

bijzondere machten nr. 2020/051 goedgekeurd om de 

schorsing van de inning van de Citytaks voor de periode van 

1 januari tot en met 30 juni 2021 te verlengen. Nu de 

gezondheids-, economische en sociale crisis voortduurt, 

blijven de uitbaters in de toeristische sector de gevolgen 

ondervinden van de teruglopende activiteit, en het is duidelijk 
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d’affaires durant l’été 2021. C’est pourquoi le gouvernement 

a décidé de prolonger cette mesure au second semestre 2021, 

ce qui fait l’objet du présent projet d’ordonnance. Le groupe 

DéFI salue ce geste du gouvernement en faveur des 

exploitants de ces structures hôtelières, qui sont confrontés à 

de graves problèmes financiers et qui sont même, pour un 

certain nombre d’entre eux, au bord de la faillite. Cette 

mesure fiscale vient s’ajouter aux nombreuses primes que le 

gouvernement a récemment accordées au secteur hôtelier.  

 

 

L’orateur attire néanmoins l’attention du ministre sur le 

fait que les primes pour les chambres d’hôtels ont été 

beaucoup plus élevées que celles en faveur du secteur du 

tourisme social. Il faudrait prendre d’urgence une mesure en 

faveur des auberges de jeunesse, qui n’ont pas du tout été 

aidées lors des mesures de confinement. Les employés de ce 

secteur sont toujours au chômage économique.  

 

Quel sera l’impact de cette mesure sur les communes ? De 

quelle manière va-t-on compenser cette non-recette ? Le 

ministre peut-il fournir une estimation de l’impact budgétaire 

de la suspension de la taxe régionale sur les établissements 

d’hébergement touristique tout au long de l’année 2021 ? Le 

présent projet a-t-il bien été soumis pour avis au conseil 

économique et social de la Région de Bruxelles-Capitale 

Brupartners ? Dans l’affirmative, quel avis cet organe 

consultatif a-t-il émis ?  

 

Le ministre Sven Gatz répond à la question de Mme 

Lecocq et de M. De Bock que l’impact sur les communes sera 

entièrement compensé, comme c’était le cas l’année dernière, 

par le fonds de compensation fiscale. Il n’y aura pas d’impact 

pour les communes.  

 

Concernant les remarques de Mme Aït Baala, il est 

évident que visit.brussels et le gouvernement mettront tout en 

œuvre pour présenter le programme le plus intéressant 

possible, déjà pendant l’été, et certainement dès le début de 

l’automne, pour les touristes. Si Bright Brussels dure un peu 

moins longtemps, il y aura d’autres initiatives prises par le 

gouvernement. 

 

Concernant le fonds qui devait être alimenté par cette  

Citytax, afin de pouvoir répondre rapidement à des besoins en 

cas de période difficile, le ministre estime qu’il faut avant tout 

se concentrer sur le redressement, puisque ce fonds ne sera 

provisoirement pas alimenté. C’est une discussion qu’il 

faudra avoir en vue de la confection du budget 2022. Outre la 

prime Tetra qui a été libérée ces derniers mois, le 

gouvernement prépare actuellement une piste similaire en vue 

d’apporter un soutien financier direct au secteur hôtelier, qui 

reprendra ses activités après les cafés et restaurants.  

 

Les remarques formulées par Mme Van Achter sur ce que 

font nos voisins en Flandre et en Wallonie ont déjà alimenté 

de nombreux débats. En cette période de pandémie, les 

touristes se sont tournés vers des activités et des lieux où il y 

a le moins de concentration de population, à savoir les 

Ardennes et la mer. Certains endroits touristiques ont donc 

attiré plus de monde via le tourisme intérieur. Les villes en 

général ont été plutôt délaissées, non pas seulement Bruxelles, 

mais aussi Anvers, Amsterdam ou encore Venise. Le tourisme 

dat zij in de zomer van 2021 niet in staat zullen zijn hun omzet 

te realiseren. Daarom heeft de regering beslist deze maatregel 

uit te breiden tot de tweede helft van 2021, waarop dit voorstel 

van ordonnantie betrekking heeft. De DéFI-fractie verheugt 

zich over dit gebaar van de regering ten gunste van de 

uitbaters van deze hotelstructuren, die met ernstige financiële 

problemen te kampen hebben en voor een aantal van hen zelfs 

op de rand van het faillissement staan. Deze 

belastingmaatregel komt bovenop de talrijke premies die de 

regering onlangs aan de hotelsector heeft toegekend.  

 

De spreker vestigt echter de aandacht van de minister op 

het feit dat de premies voor hotelkamers veel hoger waren dan 

die voor de sector van het sociaal toerisme. Er moet een 

dringende maatregel worden genomen voor de 

jeugdherbergen, die tijdens de lockdownmaatregelen geen 

enkele hulp hebben gekregen. De werknemers in deze sector 

zijn nog steeds economisch werkloos.  

 

Welke gevolgen zal deze maatregel hebben voor de 

gemeenten ? Hoe zal het gebrek aan inkomsten 

gecompenseerd worden ? Kan de minister een raming geven 

van de begrotingsgevolgen van de schorsing van de 

gewestelijke belasting op de toeristische logies in 2021 ? 

Werd dit ontwerp wel degelijk voor advies voorgelegd aan de 

Economische en Sociale Raad van het Brussels 

Hoofdstedelijk Gewest Brupartners ? Zo ja, wat was het 

advies van dit adviesorgaan ?  

 

Minister Gatz antwoordt op de vraag van mevrouw 

Lecocq en de heer De Bock dat de gevolgen voor de 

gemeenten, net als vorig jaar, volledig zullen worden 

gecompenseerd door het Fiscaal Compensatiefonds. Er zullen 

geen gevolgen zijn voor de gemeenten.  

 

Wat de opmerkingen van mevrouw Aït Baala betreft, is 

het duidelijk dat visit.brussels en de regering alles in het werk 

zullen stellen om reeds tijdens de zomer, en zeker vanaf het 

begin van de herfst, een zo interessant mogelijk programma 

voor de toeristen voor te stellen. Hoewel Bright Brussels iets 

minder lang duurt, zullen er andere initiatieven door de 

regering worden genomen. 

 

Wat betreft het fonds dat door deze Citytaks gestijfd moest 

worden, om in moeilijke tijden snel in de behoeften te kunnen 

voorzien, vindt de minister dat we ons eerst moeten richten op 

het herstel, aangezien dit fonds tijdelijk niet zal worden 

gestijfd. Dit is een discussie die in de aanloop naar de 

begroting voor 2022 zal moeten worden gevoerd. Naast de 

Tetra-premie die de afgelopen maanden is vrijgemaakt, 

bereidt de regering momenteel een soortgelijk traject voor om 

directe financiële steun te verlenen aan de hotelsector, die na 

de cafés en restaurants zijn activiteiten zal hervatten.  

 

De opmerkingen van mevrouw Van Achter over wat onze 

buren in Vlaanderen en Wallonië doen, hebben al tot veel 

debatten aanleiding gegeven. In deze periode van de 

pandemie hebben de toeristen zich gericht op activiteiten en 

plaatsen waar de minste bevolkingsconcentratie is, namelijk 

de Ardennen en de zee. Sommige toeristische locaties trokken 

daarom meer mensen aan via het binnenlands toerisme. De 

steden in het algemeen werden dus nogal verwaarloosd, niet 

alleen Brussel, maar ook Antwerpen, Amsterdam en Venetië. 
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reprendra, mais cette reprise se fera moins rapide dans les 

villes. En ce qui concerne les chiffres de l’emploi 

problématique dans les hôtels, le ministre suggère à la députée 

de s’adresser plutôt à son collègue Bernard Clerfayt.  

 

 

Het toerisme zal opnieuw bloeien, maar minder snel in de 

steden. Wat de problematische werkgelegenheidscijfers in 

hotels betreft, stelt de minister voor dat de 

volksvertegenwoordiger zich richt tot haar collega Bernard 

Clerfayt. 

 

 

III. Discussion des articles et votes 
 

III. Artikelsgewijze bespreking en stemmingen 
 

Article 1er  

 

Cet article ne suscite aucun commentaire. 

 

Vote 

 

L’article 1er est adopté à l’unanimité des 15 membres 

présents. 

 

 

Articles 2 à 9 

 

Ces articles ne suscitent aucun commentaire. 

 

 

Votes 

 

Les articles 2 à 9 sont adoptés par 14 voix et 1 abstention. 

 

Artikel 1 

 

Dit artikel lokt geen enkele commentaar uit. 

 

Stemming 

 

Artikel 1 wordt aangenomen bij eenparigheid van de 

15 aanwezige leden. 

 

 

Artikelen 2 tot 9 

 

Deze artikelen lokken geen enkele commentaar uit. 

 

 

Stemmingen 

 

Artikelen 2 tot 9 worden aangenomen met 14 stemmen bij 

1 onthouding. 

 

 

IV. Vote sur l’ensemble du projet d’ordonnance IV. Stemming over het geheel van het ontwerp 

van ordonnantie 
 

L’ensemble du projet d’ordonnance est adopté par 14 voix 

et 1 abstention. 

 

 

 

Het ontwerp van ordonnantie wordt in zijn geheel 

aangenomen met 14 stemmen bij 1 onthouding.  

 

 Confiance est faite au rapporteur pour la rédaction du 

rapport. 

 

 

 

 Vertrouwen wordt geschonken aan de rapporteur voor het 

opstellen van het verslag.  

 

Le Rapporteur Le Président 

 

De Rapporteur De Voorzitter 

Marc-Jean GHYSSELS Rachid MADRANE Marc-Jean GHYSSELS Rachid MADRANE 


